
COMISSIÓ PERMANENT ORDINÀRIA   
Palma, 17 de setembre de 2010 

(Acta aprovada dia18 de març de 2011 ) 
 
 
 
 
 

 1 

 

Lloc:  Seu de la FELIB 

Començament: 9.30 hores, en primera convocatòria 

Acabament:  10.45 hores 

 

Assistents: 

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i president. 

Sr. Joan Carles Verd Cirer, batle de Sencelles i vicepresident primer. 

Sr. Josep Carreres Coll, batle de Ferreries i vicepresident segon. 

Sr. Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx i vicepresident tercer. 

Sr. Antoni Marí Marí, batle de Sant Joan de Labritja i vocal. 

Sr. Josep Marí Ribas, batle de Sant Josep de Sa Talaia i vocal. 

Sr. Joan Rotger Seguí, batle de Selva i vocal. 

Sr. Santiago Pizarro Simón, tinent de batlessa de l’Ajuntament d’Eivissa i vocal. 

Sr. Guillem Bernat Ferrer, tinent de batle de l’Ajuntament de Sóller i vocal. 

Sra Àngels Amareu Camps, tinent batle de l’Ajuntament de Maó. 

 

Hi actua de secretària la senyora Joana Alomar Serra. 

 

Excusen l’absència: 

Sr. Martí Àngel Torres Valls, batle de Santa Margalida i vocal. 

Sr. Vicenç Tur Martí, batle de Maó i vocal. 

Sra. Sonia Cardona Ferrer, vicepresidenta del Consell Insular de Formentera i 

vocal. 
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Per indicació del president, us convoco a la reunió de la COMISSIÓ PERMANENT , 

que tindrà lloc a Palma, divendres, dia 17 de setembre de 2010 a les 9.00 hores en 

primera convocatòria i a les 9:15 hores en segona convocatòria, a la seu de la FELIB , 

carrer del General Riera, 111 de Palma, d'acord amb l'ordre del dia següent: 

 

1. Aprovació de les actes: 

2. Aprovació del document de Competències en Educació per ser elevat a la 

Mesa de Competències per l’elaboració del Estatut d’Autonomia Local.  

3. Situació Actual de la Gestió del Residus. 

4. Debat sobre pagament de les certificacions del POS per part del Consell de 

Mallorca. 

5. Relació de fitxes de les diferents comissions externes. 

6. Relació de informes i consultes dels serveis jurídics. 

7. Assumptes de tràmit. 

8 Precs i preguntes. 
 
 
Joana Alomar Serra 

Secretària General 

 

Palma, 9 de setembre de 2010  
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10-09-2010 
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1.- APROVACIÓ DE LES ACTES : 

En primer lloc, President dona la benvinguda al assistents, a qui agraeix la seva 

presència. Acte seguit, sa secretària general comenta al president, que a la sessió 

d’avui es duen a aprovació quatre actes de sessions anteriors, una, extraordinària i 

oberta es va fer només per als municipis de Mallorca, i es va dedicar al POS, un 

altra, de maig, referida al Pla Territorial de Mallorca, una al juny dedicada al Reial 

Decret de 8/2010, i la darrera, ordinària en que es va abordar la problemàtica de la 

prohibició d’endeutament als municipis i es va acordar la forma d’actuar davant la 

retallada de sous a funcionaris i treballadors laborals dels ajuntaments. 

El president demana si hi ha cap tipus de comentari a fer sobre el contingut de les 

actes, i si els presents estan d’acord amb la seva aprovació. Com que no hi ha cap 

observació, i tots els assistents es mostres favorables a la seva aprovació, es donen 

per aprovades les esmentades actes de sessions anteriors. 

Abans de donar lloc el President al segon punt de l’ordre del dia, es produeixen un 

seguit d’intervencions, totes elles referents a diferents problemes sobre el 

finançament dels municipis. Es parla dels crèdits procedents del FOMIT, qüestions 

referides a la seva tramitació administrativa, i requisits per poder accedir a 

l’endeutament. El president dona resposta a totes les preguntes plantejades pels 

batles de Sant Joan de Labritja, Fornalutx i Sant Josep de la Talaia. 

El batle de Fornalutx vol saber si el préstec que ha signat el seu consistori, amb un 

compromís per part del Govern de la Comunitat Autònoma de pagar les anualitats, 

comptabilitza com a deute de l’ajuntament o del Govern. Els serveis jurídics 

responen que en tot cas és un deute municipal, i es computa com a tal.  

El president recorda als assistents de l’Illa de Mallorca que el Conseller de 

Cooperació Local va recomanar al tots els ajuntaments que presentassin els seus 

projectes com si l’any 2011 fos un any com un altra, i no marcat per la prohibició 

d’endeutar-se que afecta també al Consell de Mallorca. Recorda també, que els 

primers en poder accedir a les ajudes seran els municipis que aquest any han quedat 

fora del POS. El batle de Fornalutx es lamenta del fet de que hi hagi municipis que 
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quedin fora del POS. El president proposa que la Federació pressioni al Consell de 

Mallorca per posar remei a aquest greuge, i en aquest sentit proposa adoptar l’acord 

de sol·licitar al Conseller de Cooperació Local que per a l’any 2012, els ajuntaments 

que ara s’han quedat fora del POS rebin el doble del que els hauria de correspondre 

en circumstàncies normals. Acte seguit, i per assentiment general, s’adopta l’acord 

de fer arribar al Conseller una còpia d’aquest acord. 

2.- APROVACIÓ DEL DOCUMENT DE COMPETÈNCIES EN 

EDUCACIÓ PER SER ELEVAT A LA MESA DE COMPETÈNCIES P ER 

L’ELABORACIÓ DEL ESTATUT D’AUTONOMIA LOCAL.  

El president comença la seva intervenció explicant que existia un document que ha 

servit de model al que avui es sotmet a debat i aprovació, i que el mateix era un 

conveni subscrit entre l’ajuntament de Palma i la Conselleria de Cultura. per al 

manteniment dels centres de primària. Segueix dient que aquest document s’ha 

modificat i adaptat perquè pugui servir com a model base de conveni per a que els 

municipis i la Conselleria el signin.  

Recorda que les obligacions dels municipis es centren en els centres d’educació 

infantil i primària, i que aquest document pretén il·lustrar sobre les obligacions de 

conservació i manteniment que corresponen als ajuntaments i el que correspon a la 

Conselleria. Explica que el document conté dos annexes que  delimiten 

taxativament les obligacions d’ambdues administracions. De la mateixa forma 

continua informant que s’ha inclòs com a punt número 4 d’aquest document la 

previsió de creació d’una comissió de seguiment d’aquest conveni, integrada per 

membres del Govern i de la FELIB, possibilitant sempre la presència a les reunions 

de la mateixa de representants del municipi afectat directament. El President 

considera que aquesta documentació ha de fer les funcions d’arbitratge.  

Acabada la intervenció del President, el sr. Guillem Bernat s’interessa per diverses 

qüestions concretes del document a aprovar, més concretament sobre les 

obligacions municipals referides a la realització d’obres, psobre la obligació de 

disposar de conserge als centres, qüestions que aclareix el president. Sobre la 

qüestió de l’obligació de tenir conserge, el president respon que no és competència 
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municipal, encara que a vegades compensa als municipis tenir un conserge, un 

bidell o un administratiu, perquè cuida el centre i no s’han de fer noves reparacions. 

Aprofita el president per aclarir que els ajuntaments tampoc tenen obligació de 

pagar les despeses de neteja del menjador o les despeses de subministraments 

emprades per part del concessionari del menjador, i que la FELIB està treballant 

també per aclarir aquestes qüestions.  

El sr. Joan Rotger, batle de Selva, demana que aquest document reculli també una 

menció als subministraments que utilitzen aquets centres i a la neteja dels mateixos, 

aclarint en conseqüència a quina administració corresponen ambdues despeses.  

Recorda que la aprovació avui d’aquest text per part de la FELIB, no vincula 

realment als ajuntaments de forma directe, ja que aquests hauran de signat després 

un conveni bilateral amb la Conselleria perquè les obligacions derivades del mateix 

siguin exigibles.  

Per acabar, el president recorda que aquest document anirà lligat a la reclamació 

d’un major finançament en la matèria d’educació. 

 

3.- SITUACIÓ ACTUAL DE LA GESTIÓ DEL RESIDUS. 

Aquest punt de l’ordre del dia comença amb la intervenció del president, qui 

demana als serveis jurídics que resumeixin un document que analitza la 

problemàtica existent amb els RAEES. A continuació, pren la paraula el sr. Bofill, 

qui explica que a l’actualitat no existeix cap productor o distribuïdor de residus 

elèctrics o electrònics que disposi de la pertinent i necessària autorització, exigida. 

Davant això, els ajuntaments de la nostra Comunitat es troben en una situació 

complexa i que els ocasiona un greu perjudici econòmic. D’una part duen a terme la 

recollida selectiva dels RAEES, havent d’assumir cada un d’ells els costos derivats 

de la mateixa, i de l’altra, no poden obtenir cap tipus de compensació econòmica dels 

productors i distribuïdors, tal com es preveu al Reial Decret, ja que aquestes 

companyies al·leguen que no poden satisfer un preu sense prèviament no haver 

obtingut la pertinent autorització de l’òrgan competent de la Comunitat Autònoma. 
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Explica el sr. Bofill que la concessió d’autoritzacions per a la recollida i tractament 

dels RAEEs es fa molt necessària, igual que la signatura d’un conveni marc entre els 

productors que gestionin individualment els residus i els SIGS i la CAIB, al que es 

puguin després adherir els municipis, ja que només d’aquesta forma les entitats 

locals podran percebre l’import dels costos addicionals efectivament suportats per la 

recollida selectiva d’aquest tipus de residus.  

També dona compte el senyor Bofill de que s’ha redactat una carta per enviar al 

Director General de Biodiversitat, carta que procedeix a llegir. Una vegada llegida 

la carta, el president proposa que s’enviï també al Conseller de Medi Ambient 

demanant una reunió per resoldre la situació. El President demana qui vol 

acompanyar-lo a la reunió, responent afirmativament a la invitació els batles de 

Fornalutx, Selva, Sant Josep de la Talaia, i Sant Joan de Labritja.  

 

4.- DEBAT SOBRE PAGAMENT DE LES CERTIFICACIONS DEL POS 

PER PART DEL CONSELL DE MALLORCA. 

El president comença la seva intervenció en aquest punt de l’ordre del dia explicant 

que el mateix només afecta als municipis de Mallorca, però que es pot mirar de fer 

extensiva la seva solució a tots els municipis de les illes, ja que la problemàtica de la 

resta d’illes es molt similar a la de Mallorca. 

El president explica que en les inversions que realitzen els municipis amb finançament 

del Consell de Mallorca, els ajuntaments no reben la corresponent transferència de 

capital fins passats 6 o 7 mesos després d’haver acabat les obres, i que al mateix temps 

la llei obliga als municipis a pagar als constructors abans de 60 dies. Es queixa el 

president que la burocràcia al Consell rellenteix molt els pagaments, i per aquest 

motiu demana als membres adoptar un acord en el sentit de demanar al Consell i al 

Govern que l’administració que ha de pagar l’aportació als ajuntaments pagui també 

en un termini màxim de 60 dies, i en el seu defecte es faci càrrec de les despeses 

financeres que d’altra forma han d’assumir els ajuntaments. Els membres assistents 
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estan tots totalment d’acord, i s’encomana als serveis jurídics l’elaboració d’aquest 

escrit. 

 

5.-  RELACIÓ DE FITXES DE LES DIFERENTS COMISSIONS 

EXTERNES. 

La secretària general i el President dona compte de la relació de fitxes que figura a 

la informació facilitada als membres en les respectives carpetes.  

 

6.-  RELACIÓ DE INFORMES I CONSULTES DELS SERVEIS JURÍDICS. 

El president dona compte de la relació dels informes realitzats per part dels serveis 

jurídics. El batle de Selva demana si els informes jurídics estan disponibles a la web 

de la federació, responent afirmativament la secretària general. El batle de Sant 

Josep informa que va realitzar una consulta als serveis jurídics relativa a l obligació 

dels ajuntaments de dur a terme una sèrie de tràmits administratius tendents a 

depurar el padró d’estrangers, consulta que ja va ser resolta mitjançant el 

corresponent informe. 

7.-  ASSUMPTES DE TRÀMIT. 

No hi ha cap assumpte de tràmit. 

 

8.-  PRECS I PREGUNTES. 

En primer lloc, el sr. Joan Carles Verd demana un aclariment sobre una qüestió 

relativa a la possibilitat d’acudir a l’endeutament a curt termini després del decret 

8/2010. Els serveis jurídics li responen que no hi ha cap inconvenient sempre que la 

operació estigui liquidada abans del 31 de desembre. A continuació, el sr. Santiago 

Pizarro, regidor de l’ajuntament d’Eivissa demana com pot afectar el decret 8/2010 

als pactes que hagués pogut arribar un ajuntament amb el seu personal en matèria 

laboral, contestant els serveis jurídics que aquests acords quedarien suspesos en 

quant s’oposessin al Reial Decret. 

No havent-hi més precs ni més preguntes el president dona per acabada la sessió.  


